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Skolebestyrelsesmøde Skoledistrikt Syd 
Mødested: Sæby Skoleafdeling 

Tidspunkt og dato: 17. december 2018 kl. 18.00-21.00 
 

 

REFERAT 
 

 
1. Deltagere 

 
 

 

 Gabriella Hartvig 

 Louise Jæger Jeppesen 

 Anette Hede Michaelsen  

 Lone Haugaard 

 Lone Bilgaard 

 Peter Christensen 

 Dan Christiansen  

 Thomas Kaptain (afbud) 

 Elever fra det store elevråd (ingen) 

 Ulla Winther – medarbejderrep. 

 Rene Dehn – medarbejderrep. (afbud) 

 Lars Lundgreen – Skoledistriktsleder 

 Jesper Koldtoft – referent  

   

1. Godkendelse af dagsorden samt 
punkter til evt. – 5 min. 

Besøg af UU-koordinator Christina Bech Hansen 
vedr. praktikordning tilføjet som punkt 2.  
 
Oprindeligt punkt 2 – nyt fra elevrådet – udgår 
(ingen mødt). 
 

2. Besøg af UU-koordinator Praktikordningen er i dag individuel i stedet for at 
være en fælles periode som tidligere, hvor hele 
klasser var af sted på samme tid. 
 
Der benyttes både afklarende praktikker og 
”nysgerrighedspraktikker” – der er ingen faste 
konstellationer, men stor mulighed for tilpasning til 
den enkeltes behov. UU kan således koordinere 
stort set alle former for praktik på givne 
tidspunkter. 
 
Den tidligere ordning med faste praktikker var for 
omfattende med kun få ønsker, som til gengæld 
var svære at opfylde; f.eks. fag som pilot, 
indretningsarkitekt eller psykolog. Derfor er der i 
dag mest tale om særligt tilrettelagte forløb, men 
hvis skoler ønsker noget, der ligner den tidligere 
ordning, kan dét også lade sig gøre. 
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Christina orienterede om virksomhedernes tilbud 
og arbejdet med et nyt koncept, bl.a. omkring 
samarbejde med Erhvervshus Nord, Dansk 
Industri m.fl. 
 
Elever, der selv kan finde en praktikplads, skal 
selv – men der er hjælp at hente hos UU hvis der 
er behov for det. Der skal dog være stor 
opmærksomhed på, hvad arbejdsmiljø-
lovgivningen tillader inden for de forskellige 
brancher – derfor er forventningsafstemning vigtig 
når forløbene tilrettelægges. 
 
Skolerne/distrikterne kan frit bestemme hvordan 
de vil lægge praktikmulighederne ind i deres 
aktivitetsplaner – UU er meget gerne behjælpelige 
med koordineringsopgaverne; både hvad angår 
kortere og længerevarende praktikker. 
 
I skoleåret 2017-2018 havde Skoledistrikt Syd 54 
praktikker i 8. og 9. årgang; heraf var 23 
længerevarende praktikforløb. I indeværende år 
har vi haft 20 forløb, heraf 6 længerevarende. Et 
længerevarende forløb må vare samlet op til 13 
uger; og kan være planlagt sammenhængende 
eller som enkeltdage over en kort eller lang 
periode 
 
Distrikterne/skolerne er meget velkomne til at 
bidrage med ideer til nye netværk eller forældre- 
og virksomhedsbank. 
 
Christina sender yderligere materiale til 
bestyrelsen via Lars. 

3. Økonomi – fast punkt Lars orienterede om budget ’19 og 
konsekvenserne heraf. 
 
Personalegruppen skal tilpasses med hvad der 
svarer til 8 fuldtids lærerstillinger, hvilket delvis 
muliggøres af klasseoptimering på Sæby og 
Torslev Skoleafdelinger. Alle faggrupper med 
undtagelse af ledelse er i spil for at opnå den 
krævede besparelse. 
 
Målet om at skabe sikker og stabil drift i 2018 er 
godt på vej; herunder gennem besparelse på 
vikarbudget, undladelse af at genbesætte ledige 
stillinger, samt ingen overskridelser af 
budgetterne på afdelingerne. Udfordringen ligger 
således primært i kravet om balance ved 
udgangen af 2019, samt nedgang i elevantallet og 
øgede udgifter til eksklusion. Når der tilpasses i 
personalegruppen, kan besparelsen først opnås 
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efter sommerferien p.g.a. opsigelsesfrister. 
Således vil der i 2019 kunne opnås besparelser i 
5 af 12 måneder. 
 
Lars er i dialog med forvaltningen omkring 
skoledistriktets udfordringer med mange matrikler 
og tildelingsmodellen, der kun tager hensyn til 
elevantal og ikke klasseantallet på afdelingerne.  
 
Punktet drøftet. 
 

4. Opgaver jf. årshjul 
 

a. Gennemgang af princip for 
digital dannelse. 

b. Gennemgang af forslag til 
forretningsorden.  

c. Revidering af vikarprincip (udsat 
fra sidste møde). 
 

Ad. a) Princip for digital dannelse: 

 Tilretning af det rundsendte udkast efter 
drøftelse. Princippet er herefter godkendt 
og gældende. 

 
Ad. b) Forretningsorden: 

 Forslaget godkendt efter drøftelse og 
tilretning. 

 
Ad. c) Revidering af vikarprincip: 

 Princippet uddybes nærmere inden 
endelig godkendelse, herunder vedr. 
vikardækning af 2-lærer ordning. 

 

5. Valgfag (udsat fra sidste møde) Punktet udsættes. 
 

6. Elevernes Nationale Trivselsmåling 
(udsat fra sidste møde) 

Lars orienterede om arbejdet med den nationale 
trivselsmåling – fra den foretagne måling til det 
konkrete arbejde på afdelingen. 
 
Resultaterne behandles i ledergruppen, i PLC 
(pædagogisk læringscenter) og i medarbejder-
gruppen for at formulere handlinger. Disse 
behandles efterfølgende i ovennævnte fora igen. 
 
Der arbejdes bl.a. med: 
 
Klasse- og undervisningsmiljø: 

 Fælles klasseregelsæt 

 Elevansvar for det gode læringsmiljø 

 Elevinddragelse og medbestemmelse 

 Lærerens rolle i den gode overgang 

 Læringsforstyrrende uro 

 Feedback 
 
Æstetisk og fysiske forhold: 

 Indretning, renhold og medansvar 

 Toiletforhold og medansvar 

 Mindske støj fra møbler 
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 Involvering af elevrådet i forebyggende 
indsats. 

 

Samspil og fællesskab: 

 Legepatrulje, opførsel og adfærd 

 Begrebskendskab 

 ’Alenehed’, ensomhed 

 Selvværdsmodeller, konfliktløsning, giraf- 
og ulvesprog, elevsamtaler, anerkendelse. 

 
Det er vigtigt, at både afdelingsledere og 
medarbejdere kommunikerer om de igangsatte 
fokuspunkter og handlinger. 
 

Kort orientering v/ Louise – 5 min. Invitation til økonomikursus for skolebestyrelses-
medlemmer er udsendt – tilmelding foretages af 
Louise. 
 
Orientering om Udvalgets forslag til ny model for 
dialogmøder – der er høringsfrist i februar måned. 
 
Orientering om udvalgsarbejde vedr. Hørby-
Dybvad området om ændringer på dagtilbuds- og 
skoleområdet. Der har været afholdt møde med 
det politiske udvalg, som har fået præsenteret en 
række opmærksomhedspunkter om bl.a. logistik, 
pædagogik contra mursten m.v. 
 

Kort orientering v/ Lars – 5 min. Intet til referat. 
 

Punkter til næste møde – 5 min.   Valgfag 

 Ny model for dialogmøder 

 Møde med Ejendomscenteret. 
 

Evt. Intet til referat. 
 

 


